
 
 
Algemene beschouwingen november 2017 

 

Samen Waalre mooier, gezonder en innovatiever maken 

 

Vz, allereerst nogmaals de complimenten aan de ambtelijke organisatie en het 

college voor deze heldere programmabegroting.  

Met gepaste trots kijkt de fractie van de PvdA terug op bijna 4 jaar deelname aan 

deze coalitie. Een stevig en professioneel college, die de moeilijke dossiers niet 

uit de weg is gegaan en de nodige hervormingen ter grootte van 1 miljoen euro 

met succes ter hand heeft genomen.  

 

Vz, Een gemeentebegroting gaat over wat we het komende jaar willen bereiken, 

wat we ervoor gaan doen en wat we daarvoor over hebben. In die volgorde. Zo 

heb ik dan ook naar de begroting gekeken. 

 

Vz, De PvdA wil samen met inwoners, instellingen en ondernemers Waalre, 

mooier, gezonder en vooral innovatiever maken. Vernieuwend bezig zijn, 

meegaan, nee liever nog vooroplopen bij de technologische vernieuwingen van 

deze tijd.  

 

Deze begroting biedt daarvoor alle ruimte.  

 

Er zijn beeldbepalende projecten in gang gezet, die de kwaliteit van onze 

leefomgeving hoog houden. De Markt en Den Hof komen tot bloei. Het gebied 



rondom ’t Hazzo wordt ‘van deze tijd’ met behoud van ontmoetingsruimte: het is 

goed wonen, sporten én ontmoeten in de wijken van Waalre. Op het thema 

duurzaamheid zetten we grote stappen. Het Waalrese Huis van de Gemeente 

wordt het éérste Nul op de Meter-gemeentehuis. De regio gaat mee met een plan 

van Waalre voor een zonnepanelenproject waarmee ook huiseigenaren met een 

smalle beurs groene energie kunnen opwekken. Daarmee willen we innovatie in 

Waalre stimuleren.  Kwaliteit dus! Kwaliteit om trots op te zijn! 

 

Vz, onze partij is ook van het meedoen, van jong tot oud. 

De PvdA is dan ook trots op onze jeugdzorg. Daarin zijn keuzes gemaakt waarbij 

kwaliteit voorop staat. Dat de begroting voor de OZB betalende inwoners soms 

spanning oplevert in hun portemonnee snappen we heel goed. Als PvdA zijn we 

dan ook, als het gaat om jeugdzorg en de WMO, voorstander van een meer 

rechtvaardige verdeling van de euro's tussen Rijk, provincie en gemeente. Dat is 

nog niet het geval en of dat zal veranderen is nog maar de vraag. Het 

regeerakkoord geeft daar geen duidelijkheid over. Ik ondersteun de oproep van 

de heer links. 1,4 miljard. 

Vz, Het is daarom goed dat het college in het kader van preventie de 

professionals samenbrengt. Samen werken aan preventie en stroomlijning van 

noodzakelijke hulp: dat verhoogt het niveau van leven, leren en spelen van 

jeugdigen èn bespaart hopelijk in de toekomst kosten.  

Een opvallend punt is dat er binnen Waalre weinig tot geen gebruik wordt 

gemaakt van het jeugdcultuurfonds. De mogelijkheid voor inwoners met smalle 

beurs om hun kinderen mee te laten doen aan bijvoorbeeld muziekles, dans, 

toneel, harmonie. We hebben ons afgevraagd af hoe dat komt. We zijn van 



mening dat het noodzakelijk is om actief gebruik te stimuleren. We zullen een 

daartoe strekkend motie indienen. Motie stimuleren jeugdcultuurfonds  

 

De PvdA vindt het belangrijk dat inwoners van Waalre meedoen bij het bepalen 

van hun leefomgeving. Een initiatief van inwoners leidde tot de Afvalfiets. Begin 

volgend jaar mogen we de evaluatie tegemoetzien. De eerste tekenen zijn zeer 

positief. De begroting geeft alle ruimte om innovatiever met afvalinzameling om 

te gaan.  

 

Een klacht of suggestie over groenonderhoud in je buurt? Meld het! Als het kan, 

wordt het uitgevoerd door Team Waalre! Ook zo’n een prachtig voorbeeld van 

anders kijken naar zaken en inwoners meer betrekken bij hun woonomgeving. 

We zetten dat wat de PvdA betreft dan ook voort in het komende begrotingsjaar. 

 

In initiatieven als de Prachtdag, Neffe de Kerk en Goed voor Mekaar werken 

inwoners, zorginstellingen en gemeente samen aan zorg en ondersteuning. 

Denktanks voor de inrichting van Waalre brengen creatieve ideeën voort. Denk 

daarbij aan de revitalisering van den Hof. 

En natuurlijk hebben we als raad nog wat te leren over hoe wij daar 

professioneel mee omgaan: het is een proces waarin we samen groeien. Een 

uitdaging voor deze raad. 

 

Over de huisvesting in Waalre vindt de PvdA dat mensen die zich in Waalre thuis 

voelen of er gebonden zijn, hier passende woonruimte moeten kunnen vinden: 

we willen een betere doorstroming van sociale huurwoningen naar het 

middensegment en betaalbare koopwoningen voor jonge gezinnen. Ook daar 



biedt deze begroting voldoende ruimte. We zullen wel zeer kritisch gaan volgen 

hoe dit uitgewerkt wordt. En vooral vinden wij dat onze buren en vrienden die 

oud en hulpbehoevend worden, een thuis moeten kunnen vinden in de 

gemeenschap waartoe ze behoren. In het licht van een goed zorgaanbod in 

Waalre vindt de PvdA een goed, modern verpleeg- en verzorgingshuis in Waalre 

een absolute must. We zijn dan ook blij dat komend jaar daar energie op wordt 

gezet. Hetgeen natuurlijk geen garantie is voor succes. Wij zullen ook hier actief 

en kritisch de zaak volgen. 

 

Vz, dit alles vraag natuurlijk om de nodige financiën.  

Het college stelt een verhoging van de OZB met 2,5 % extra voor. 

De PvdA vindt een verhoging van de OZB alleen te rechtvaardigen als het echt 

nodig is.   

Vz, en het is nu nodig.  

De uitgaven voor jeugdzorg zijn fors maar noodzakelijk. De kwaliteit is goed. En 

dat willen we graag zo houden. Daar heeft de PvdA geld voor over. Onze jeugd 

verdient wanneer nodig goede zorg. Vz, het op peil houden van de kwalitatieve 

goede zorg in Waalre is niet gratis.  

 

Iets anders wat noodzakelijkerwijs om extra middelen vraagt is het achterstallig 

onderhoud van wegen en bruggen. Als je weet dat je een veiligheidsrisico loopt 

Kun je dat niet negeren. Dus zullen we daar een extra bijdrage moeten vragen. 

Vz, in het verleden is daar nooit voor gereserveerd. Zo konden we de OZB laag 

houden. Nu plukken we van dat beleid de wrange vruchten en moeten we extra 

bijdrage vragen van onze inwoners. Gelukkig neemt dit college wel haar 

verantwoordelijkheid voor een veilige infrastructuur. Ook dat is niet gratis.  



 

Er zijn partijen vz, die geen extra OZB-verhogingen wensen (de verkiezingen 

komen eraan), maar de toeristenbelasting willen verhogen om de begroting 

sluitend te krijgen. Wij zijn daar niet voor. Ik wil de soliditeit van de begroting 

niet laten afhangen van de bezetting van het Bastion hotel. 

 

Vz, onze fractie hanteert hierin een zuivere lijn: 

 

Tekorten zijn onder meer ontstaan in de jeugdzorg en achterstallig onderhoud. 

Dat betalen we als inwoners van Waalre. Wij moeten bereid zijn om voor onze 

kinderen te zorgen en niet de toeristen. “Toeristen betalen voor jeugdzorg in 

Waalre”  

De PvdA staat voor een solide begrotingsbeleid, waarbij we weten waar we de 

komende 4 jaar aan toe zijn. Zoals ik al zei: Ik wil niet afhankelijk zijn van de 

bezettingsgraad van het Bastion Hotel om onze begroting sluitend te krijgen.  

Wij volgen dan ook het college in haar voorstel. 

 

Alle inwoners van Waalre hebben daar baat bij. 

 

Vz, in de begroting vind ik de stimulering van het toerisme nogal mager. De 

ambitie is hoog, de middelen nagenoeg nihil.  

Als we toch over verhoging van de toeristenbelasting spreken: onze fractie is 

daar een groot voorstander van. Niet om de begroting sluitend te krijgen, maar 

om middelen te genereren en deze in te zetten daar waar toeristenbelasting 

deels voor bedoeld is: onder meer stimuleren van toeristische evenementen en 

op peil brengen van recreatieve routes.  



Vz, ik heb daarvoor een amendement voorbereid. 

 

 

 

 

 

 


